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INTERVIU | Ligia Cecilia Popescu, Partener Wolf Theiss, Coordonator al

Departamentului Litigii și Arbitraj: Profilul standard al clienților constanți include,

cu preponderența, societați multinaționale, instituții de credit și fonduri de investiții.

Gestionam un numar în creștere de dosare de criminalitate economica astfel încât

dezvoltarea acestui domeniu se afla printre prioritațile noastre

Departamentul de Litigii si Arbitraj este al doilea ca volum de activitate și ca încasari al biroului din

București al Wolf Theiss, fiind format din 6 avocați, a precizat Ligia Cecilia Popescu, Partener Wolf Theiss,

într-un interviu acordat 

Biz

Lawyer. Practica de litigii acopera un procent de 24% din volumul total de

activitate al biroului. Proiectele cheie ale echipei de Litigii și Arbitraj se circumscriu, în primul semestru al

anului 2019, unui portofoliu de clienți cu litigii de valori mari (peste 200 milioane de euro) reprezentând

dispute între investitori straini și Statul român în domeniul fiscal și încalcarea obligațiilor

post-privatizare.De asemenea, spune Ligia Cecilia Popescu, echipa asigura reprezentare în arbitraje

internaționale unor clienți internaționali privind proiecte de infrastructura și servicii publice, insolvența,

litigii de munca, proprietate intelectuala și industriala, achiziții publice, cu un portofoliu care depașește 50

de milioane de euro.

 

Mai multe despre proiecte, cele mai complicate dosare, profilul clienților și modul în care lucreaza avocații Wolf

Theiss, în interviul acordat de Ligia Cecilia Popescu, Partener Coordonator al Departamentului Litigii și

Arbitraj, publicației noastre.

Biz

Lawyer: Câți litigatori sunt azi la Wolf Theiss și ce procent din volumul total de activitate al firmei

acopera practica de Litigii și Arbitraj acum?

Ligia Cecilia Popescu: Departamentul de Litigii si Arbitraj este al doilea ca volum de activitate și ca încasari al

biroului din București al Wolf Theiss, fiind format din 6 avocați. Practica de litigii acopera un procent de 24% din

volumul total de activitate al biroului.

Cum lucreaza echipa? Cine coordoneaza proiectele? Pâna unde se implica avocatul Ligia Cecilia Popescu,

coordonatorul, în fiecare caz?  Doar la stabilirea strategiei, acolo unde este necesara verificarea

perspectivelor juridice, sau și pe parcursul cazului?

Partenerul coordonator se implica în stabilirea strategiei pentru anumite dosare, considerate foarte importante

datorita valorii pretențiilor sau naturii/complexitații cauzei și asigura reprezentarea în aceste dosare la instanțele

superioare. Alocarea avocaților pe dosare se realizeaza pe criteriul eficienței cost-timp, în funcție de complexitatea
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cauzei și experiența avocatului. Toți avocații echipei pot pune concluzii la Curtea de Apel iar anumiți avocați cu o

experiența substanțiala pot pune concluzii la Înalta Curte de Casație și Justiție.

Prin ce anume va diferențiați, care sunt abilitațile speciale ale firmei în materie de litigii? Care sunt

ingredientele reputației de care firma se bucura pe aceasta arie de practica? De ce ar apela o companie

mare, locala sau internaționala, la firma dumneavoastra?

Wolf Theiss dispune de o rețea integrata de birouri în 13 jurisdicții din Europa Centrala și de Est, toate dispunând

de departamente locale de Litigii și Arbitraj puternice ceea ce ne permite sa oferim servicii regionale integrate.

Acest model genereaza eficiența pentru operațiunile regionale ale clienților noștri precum și o calitate superioara a

asistenței juridice acordate, generata de combinarea cunoștințelor de drept local cu drept comparat.

Cum interacționeaza echipa de litigii cu celelalte departamente din firma? Când și cum colaboreaza, într-un

caz? 

Echipa susține eforturile de dezvoltare a portofoliului de clienți ai biroului colaborând cu celelalte departamente

din firma în activitați de marketing, organizare și participare la conferințe, formare profesionala continua etc. De

asemenea, colaboram în ceea ce privește interpretarea unor aspecte de drept substanțial în anumite cauze precum și

în proiecte specifice cum ar fi exercițiile de Due Diligence etc.

Care ar fi „profilul” clienților asistați de avocații de litigii de la Wolf Theiss în ultimul an? Fonduri, banci,

investitori strategici, firme de talie mare sau preluați și clienți mai mici, antreprenori locali etc.? 

Profilul standard al clienților constanți ai Departamentului Litigii și Arbitraj include, cu preponderența, societați

multinaționale, instituții de credit și fonduri de investiții dar suntem alaturi în instanța și de ONG-uri ale caror

valori le împartașim și uneori persoane fizice.

Proiectele cheie ale echipei de Litigii si Arbitraj se circumscriu în primul semestru al anului 2019 unui portofoliu

de clienți cu litigii de valori mari (peste 200 milioane de euro) reprezentând dispute între investitori straini și Statul

român în domeniul fiscal și încalcarea obligațiilor post-privatizare. De asemenea, echipa asigura reprezentare în

arbitraje internaționale unor clienți internaționali privind proiecte de infrastructura și servicii publice, insolvența,

litigii de munca, proprietate intelectuala și industriala, achiziții publice, cu un portofoliu care depașește 50 de

milioane de euro.

 Ligia Cecilia Popescu este absolventa a Facultații de  Drept din București (1994). Pasiunea pentru pledoarie s-a manifestat  devreme,

astfel încât la concursurile internaționale "moot court" în  limba franceza, Rene Cassin, Juris Ludi și Charles Rousseau a obținut  premii

individuale importante. Ligia și-a început cariera în Ministerul  Afacerilor Externe unde s-a specializat în diplomație economica, 

beneficiind și de un stagiu de pregatire în drept diplomatic și consular  la École nationale d'administration (IIAP/ÉNA). A urmat

cursurile de  Master în Drept Internațional Public și Relații Internaționale ale  Universitații București (1995), Drept European și Dreptul

Afacerilor la  London School of Economics and Political Science (LSE) (2004). Ca avocat  s-a format într-una dintre cele mai reputate

firme din București  specializata în litigii și arbitraje iar ulterior a activat ca avocat  specializat în M&A și concurența în birourile din

București și  Londra ale unor firme reputate din Regatul Unit. Din 2009 coordoneaza  practica de Litigii și Arbitraj a firmei Wolf

Theiss din București.

Au existat firme de talie foarte mare, cu alonja globala, care v-au cerut sprijinul în aceasta arie de practica?
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Ce anume ați facut pentru ele? 

Desigur, o parte substanțiala din portofoliul nostru de clienți este generata de recomandari ale colegilor noștri din

departamentele de litigii și arbitraj ale unor firme internaționale care nu au rețele regionale în Europa Centrala și de

Est. În calitatea mea de Partener coordonator al acestei practici acord o atenție substanțiala participarii la conferințe

internaționale și la proiecte academice (ghiduri internaționale etc.) comune cu aceștia ca modalitați de dezvoltare a

practicii noastre.

Care au fost cele mai complicate dosare în care ati asistat un client în acest domeniu de practica, în ultimul

an? De unde a venit dificultatea în aceste cazuri?

Menționez, pe scurt, doar câteva dintre acestea:

 

→    Reprezentarea unui fond de investiții din Arabia Saudita într-un litigiu inițiat de Autoritatea pentru

Administrarea Activelor Statului (AAAS) împotriva acționarului majoritar al celui mai cunoscut producator de

motoare electrice și locomotive din România pentru o pretinsa încalcare a obligațiilor de investiții post-privatizare.

Am obținut o reducere inițiala a pretenției de la 300 de milioane de euro la 180 de milioane de euro, câștigând și

procesul în prima instanța. În prezent continuam sa reprezentam clientul în apelul inițiat de AAAS.

→    Reprezentarea unui grup de noua (9) producatori și finanțatori din industria cinematografica de la

Hollywood (SUA) într-un dosar privind industria de divertisment (film) din România și SUA cu o pretentie de 10

milioane de euro, generata de o pretinsa încalcare a drepturilor de autor (copyright) printr-un film de succes lansat

la Hollywood. Dupa obținerea unei hotarâri în prima instanța în favoarea clienților noștri, continuam sa îi

reprezentam în fața Curții de Apel. Procesul în prima instanța a durat peste trei (3) ani, a implicat administrarea

unui probatoriu extrem de substanțial administrat inclusiv prin comisii rogatorii în SUA și s-a desfașurat sub

presiune mediatica.

→    Reprezentarea unei societați multinaționale specializata în managementul unor surse de energie

regenerabila pe plan internațional și a unor afiliați ai acestei din România care dezvolta parcuri fotovoltaice în

Brașov într-o acțiune în pretenții în valoare de 32 milioane de euro precum și a unor proceduri de insolvența și

executare silita aflate în legatura cu acest proiect.

→    Reprezentarea unei societați multinaționale specializata în producerea de componente auto într-o

acțiune în valoare de 12,4 milioane de euro împotriva Agenției Naționale de Administrare Fiscala (ANAF) în

legatura cu regimul TVA precum și în legatura cu suspendarea procedurii de executare a cinci decizii fiscale emise

de autoritațile fiscale române în 2017 și 2018.

Ce factori influențeaza complexitatea unui dosar? Care a fost cel mai complex proiect de acest tip în care a

fost implicata firma în ultimii ani și care au fost particularitațile acestuia? 

Principalii factori care influențeaza complexitatea unui dosar rezida din valoarea pretențiilor deduse judecații,

natura problemelor de drept invocate, complexitatea probatoriului de administrat și, nu în ultimul rând, gradul de

mediatizare a cazului.

Cel mai complex proiect de acest tip pe care îl coordonez de peste zece (10) ani a fost generat de incendiul cladirii

de birouri Millenium Business Center (MBC) din 2009 care a determinat un numar mare de litigii pentru clientul

nostru care este proprietarul cladirii, fondul de investiții Aberdeen Immobilien Kapitalanlagegesellschaft MBH și
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filiala sa locala, Degi Millenium.

Dosarele sunt în acțiuni în pretenții împotriva tuturor factorilor implicați în edificarea MBC (un grup de companii

de construcții din România, Turcia și Grecia contractate în baza unui acord FIDIC Yellow Book 1999), a

asiguratorului precum și în litigii inițiate de proiectantul MBC privind presupuse încalcari ale drepturilor de autor

și de catre Biserica Armeana din București. Litigiile din România se desfașoara în paralel cu proceduri similare în

fața instanțelor straine în legatura cu care colaboram cu o reputata firma de avocatura din Germania.

Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.

Au existat clienți/cazuri în care ați lucrat și în alte jurisdicții? Ce tip de proiecte au fost ?

Da, anterior colaborarii cu Wolf Theiss am coordonat proiecte multijurisdicționale în domeniul dreptului

concurenței implicând notificari de concentrari economice iar în cadrul Wolf Theiss am coordonat insolvențe

transfrontaliere. De asemenea, dosarele noastre implica frecvent administrarea probatoriului prin comisii rogatorii

sau participarea noastra ca experți privind dreptul românesc în dosare de arbitraj desfașurate în alte jurisdicții.

Sunt implicați litigatorii firmei și în arbitraje? Câte arbitraje aveți pe rol în acest moment și la ce curți?

Care este suma pretențiilor din aceste dosare? 

Da, gestionam în prezent un portofoliu de arbitraje cu o valoare totala de peste 30 de milioane de euro desfașurate

atât în fața Camerei Internaționale de Comerț Paris (ICC) cât și la nivel local.

Suntem specializați în arbitraje privind contractele FIDIC Yellow Book și FIDIC Red Book inclusiv împotriva

Companiei de Autostrazi din România (CNAIR) legate de proiecte de infrastructura.

Care au fost cele mai interesante cazuri în care ați fost implicata direct anul acesta? 

În cadrul departamentului am acumulat o experiența substanțiala reprezentând clienți din anumite industrii, inclusiv

industria jocurilor de noroc, obținând de-al lungul timpului decizii inovatoare la Înalta Curte de Casație și Justiție

în ceea ce privește, de exemplu, tratamentul fiscal al pariurilor și pronosticurilor sportive etc. În prezent

reprezentam unul dintre cei mai importanți operatori internaționali activ pe piața din România într-un dosar care

combina regimul mandatului de gestiune colectiva reglementat de legea drepturilor de autor cu aspecte specifice

ale industriei jocurilor de noroc.

De asemenea, procedura arestarii unei nave în portul Constanța a fost un proiect care parea inițial destul de simplu

dar care a dobândit în scurt timp valențe internaționale neașteptate care i-a conferit un caracter foarte interesant.

 

 ►       KeyVision PRO, produsul fanion al pieței locale de soluții digitale       pentru avocați, iese pe piețele externe. George Barcun,
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fondator:        Investim masiv în cercetare|dezvoltare și avem în vedere   funcționalitați     și integrari la nivel european. Folosim roboți 

software, urmatorul   pas   este inteligența artificiala

 ►   Legal Tech |Inovația și managerii IT, instrumente de creștere pentru firmele de avocatura

 

Aveți în portofoliu clienți care apeleaza la Wolf Theiss în dosare legate de criminalitate economica?

Cazuistica de acest tip este rezolvata de Departamentul de Dispute Resolution, sau aveți o practica distincta

de Penal-Comercial? Colaborați cu alte firme locale în aceste mandate? 

Da, Departamentul de Litigii și Arbitraj gestioneaza un numar în creștere de dosare de criminalitate economica -

fraude bancare, infracțiuni informatice, fraude ale managementului companiilor multinaționale etc. - astfel încât

dezvoltarea acestui domeniu se afla printre prioritațile noastre. În aceste dosare am redus semnificativ colaborarea

cu firme locale prin recrutarea recenta a unor avocați specializați în drept penal.

Ce calitati trebuie sa aiba un avocat specializat în litigii pentru a intra în vizorul celor care fac recrutari

pentru departamentul de resort din Wolf Theiss? Care este profilul ideal al unui avocat de litigii?

Profilul ideal al candidaților juniori implica studii de drept în țara urmate de studii aprofundate în strainatate iar

pentru avocații cu mai mulți ani de practica ne intereseaza și experiența într-o firma de avocatura specializata pe

litigii sau cu un departament puternic de litigii și arbitraj. Specificul portofoliului nostru de clienți impune

abilitatea de a comunica în scris și oral la un nivel avansat în limba engleza.

Care a fost, pentru dumneavoastra, cea mai importanta victorie obținuta pentru un client pe care îl asistați?

Ce volum de munca a presupus acest proiect?

Pentru mine personal cea mai semnificativa victorie recenta implica reprezentarea cu succes în doua procese în

prima instanța și în apel în fața Tribunalului din Brașov și a Tribunalului Râmnicu –Vâlcea a unui ONG care

activeaza în domeniul conservarii mediului (ecologiei). Acest ONG contribuie substanțial la conservarea fondului

forestier și la promovarea pe plan internațional a patrimoniului natural și cultural al României. Acțiunea privește

angajarea raspunderii civile delictuale pentru vehicularea de informații false în România prin mijloace electronice

și presa. Acest proiect este în desfașurare în cai de atac și este special pentru mine deoarece implica, pe lânga

aspectele juridice și lupta cu dezinformarea și mentalitațile retrograde care de multe ori frâneaza progresul

României.

Veți dezvolta activitatea pe aceasta arie de practica? Ce va propuneți? Care sunt principalele linii strategice

ale firmei pentru aceasta practica?

Dezvoltarea activitații pe aceasta arie de practica, în special prin intensificarea colaborarii internaționale cu alte

firme de avocatura specializate în criminalitate economica trans-frontaliera este o prioritate pentru mine.

Intra    pe LadyLawyer.ro și afla mai multe despre activitatea,                 preocuparile  și   proiectele doamnelor avocat din cele mai      importante            firme de pe 

piața   locala.
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